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Oświadczenie skierowane do minister edukacji narodowej Krystyny Szumilas

Pani Minister!
Pod koniec zeszłego roku zapoznałem się z publicznie dostępnym czterdziestostronicowym dokumentem

pod tytułem „Raport prawny z kontroli wydawania zaświadczeń o wpisie do ewidencji szkół i placówek nie-
publicznych oraz udzielania dotacji podmiotowych przez Departament Spraw Społecznych Wydział Edukacji
Urzędu Miejskiego Wrocławia oraz sposobu ich rozliczania”. Raport ten obrazuje problem, który był już
ministerstwu zgłaszany przez samorządy. Mam na myśli patologię związaną z finansowaniem szkół dla doro-
słych.

Uczniowie szkół dla dorosłych nie mają obowiązku uczęszczania na zajęcia. Istnieje duży bałagan prawny
dotyczący sposobu naliczania dotacji oraz efektywności sprawdzania liczby uczniów na początku i na końcu
semestru. Obowiązujące przepisy kontrolne stoją w sprzeczności z ustawą o ochronie danych osobowych, co
skutkuje tym, że subwencje oświatowe mogą być pobierane na osoby, które w rzeczywistości nie uczą się w
tych szkołach. Taki stan trwa nieprzerwanie od lat. Usilnie proszę o stworzenie narzędzi prawnych do prze-
ciwdziałania takiemu zjawisku, które trudno nawet nazwać wyłudzeniem, gdyż jest zupełnie zgodne z literą
prawa.

Czy powiadamiane o tej sytuacji Ministerstwo Edukacji Narodowej przygotowuje jakieś narzędzia, by ją
uzdrowić?

Jarosław Obremski




